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Zápis z 10. prezenčního jednaní Pracovní skupiny Operačního programu 

potravinové a materiální pomoci (PS) 
 

Účastníci: viz prezenční listina 
Datum a místo konání: 12. 9. 2017, 13:30-16:00, Praha, Na Poříčním právu 1, MPSV 

Úvod jednání: 

Úvodem účastníky přivítal Mgr. Martin Kučera, náměstek pro řízení sekce ekonomiky a evropských 

fondů MPSV a předseda PS. Pozitivně komentoval dosavadní pokrok implementace OP PMP, např. 

v oblasti SC I, kde se podařilo zapojit dvojnásobek krajů oproti výzvě pro školní rok 2016/2017.  

Vedoucí oddělení ostatních evropských fondů (804), tedy Řídicího orgánu OP PMP, Ing. Ladislav 

Kučera informoval o personálních změnách, které přinesly kompletní obsazení míst ve struktuře  ŘO 

OP PMP. V březnu doplnil tým ŘO programový manažer Ing. Miroslav Drlík, v červnu finanční 

manažerka Ing. Marina Arťuchova a programová manažerka Mgr. Alena Cvrkalová MBA, počátkem 

září finanční manažerka Ing. Petra Macháčková. 

Průběh jednání: 

Představen byl nový Statut a Jednací řád PS.  

 Statut podléhá schválení náměstka sekce 18 MPSV jakožto předsedy PS OP PMP a jeho 

součástí je nově i Etický kodex člena skupiny, s nímž se účastníci seznámili a potvrdili jej svým 

podpisem.  

 Jednací řád podléhá schválení PS OP PMP.  

 Stejně jako Statut nově upravuje lhůty, přesněji a detailněji popisuje procesy a definuje 

podmínky členství, náhradnictví, dočasného zástupu i případného ukončení členství. Jednací 

řád byl Pracovní skupinou přijat.  

Dále zástupce ŘO OP PMP podal informace ohledně Annual Implemention Report (AIR), Výroční 

zprávy OP PMP za rok 2016.  

 Znění dokumentu bylo v květnu 2017 formou per-rollam schváleno PS OP PMP a ŘO 

předloženo EK. Po věcné stránce byl AIR schválen 2. 8. 2017.  

 Komise zaslala doporučení pro podobu příštího reportu: V SC II a III bude vhodné detailněji 

popsat způsob sběru indikátorů a provádění doprovodných opatření, dále je třeba AIR 

zveřejnit na webu. 

 K tomu ŘO OP PMP poznamenává, že webové stránky1 nyní dostávají novou podobu a AIR za 

všechny předchozí roky budou na něm po skončení úprav uveřejněny. 

                                                        
1 www.fead.mpsv.cz 
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Dalším bodem jednání bylo shrnutí informací ohledně aktuální výzvy SC I – obědy do škol ze strany 

ŘO OP PMP.  

 V řádném termínu 31. 5. 2017 odevzdalo projektovou žádost 8 krajů, celkově projekty zacílily 

na téměř 10 tisíc dětí za cca. 56 mil. Kč.  

 Zvýšený zájem vedl k navýšení výzvy 30_17_007 z 35 mil. Kč na současných 60 mil. Kč. ŘO OP 

PMP je připraven odpovídajícím způsobem navýšit alokaci výzvy v případě přistoupení 

nových krajů v říjnu 2017. 

 Účastníkům jednání byly ze strany ŘO OP PMP představeny k informaci i přehledové grafy 

s vývojem relevantních ukazatelů (cílová skupina a její věkové složení, výše požadované 

podpory atd.) v průběhu všech tří výzev zaměřených na obědy pro děti, kde je zřejmý nárůst 

zájmu realizátorů, objemu prostředků, podpořených dětí, zároveň také celkový pokles 

příslušníků celkové skupiny v celonárodním měřítku. 

 Grafy a další informace jsou obsaženy v prezentaci, která je jednou z příloh tohoto Zápisu. 

Důležitým bodem jednání bylo prodloužení období pro potvrzování cílové skupiny v současných 

projektech SC I.: 

 Ve většině krajů se počet dětí určených původním odhadem pro účely projektové žádosti 

a dětí nakonec potvrzených ÚP výrazně liší a potvrzených dětí je méně i oproti poměru 

z loňského roku.  

 ŘO OP PMP, GŘ ÚP a zapojené kraje se proto dohodly na dodatečném ověření v měsíci září 

2017. Toto období bude určeno pro případnou korekci jednotlivých případů. Zůstane však 

zachováno rozhodné datum 30. 4. 2017. S důrazem na tuto podmínku budou zúčastněné 

organizace informovat zákonné zástupce.  

Následoval obdobně strukturovaný stručný pohled na SC II a III.  

 V rámci SC II a III proběhl zejména přesun části prostředků z SC III do SC II a navýšení výzvy na 

celkových téměř 239 mil. Kč při zachování poměru 50:50 mezi SC II a III.  

 Odpovídajícím způsobem byl navýšen i rozpočet projektu PoMPo II. I tyto kroky konzultoval 

ŘO OP PMP s PS. Toto opatření umožňuje zachování tempa čerpání prostředků i distribuce 

pomoci bez navýšení administrativní zátěže pro všechny subjekty, které se na realizaci 

podílejí. 

Informace byla podána i k pravidlu N+3 a souvisejícím podmínkám a výhledům čerpání.  

 Čerpání OP PMP v této fázi odpovídá nárokům vyplývajících z nařízení o FEAD, nicméně 

vzhledem k pomalejšímu čerpání SC I bude třeba výhledově hovořit o přesunu prostředků 

z SC I do SC II a III.  

 Podrobněji na toto téma bude PS OP PMP jednat na svém příštím setkání. 

ŘO OP PMP provedl také revizi metodických materiálů.  

 Jedná se zejména o Operační manuál a Pracovní postupy, určující metodický rámec 

a nastavení procesů pro řízení OP PMP, administraci výzev, projektů atd. Revize zejména 



 

3 
 

zohlednila identifikovaná specifika OP PMP, sjednotila materiály po stránce formální 

a upravila jejich počet a členění. 

Důležitým programem pro nadcházející čtvrtletí je zajištění a vyhodnocení dotazníků pro účely EK, 

vyplývající z nařízení o FEAD.  

 Cílem je získat nejpozději do konce 1. čtvrtletí 2018 agregovaná data, sebraná podle pevně 

dané struktury předepsaných dotazníků. V současné době probíhá ve spolupráci 

s odd. evaluací MPSV konverze dotazníků do on-line podoby, určení vzorku cílové skupiny 

a poměrné rozdělení dotazníků pro jednotlivé subjekty. Bude se týkat zejména SC II a III, SC I 

svou specifickou strukturou neumožňuje zajistit data od konečných příjemců. Pro SC I 

připravil ŘO OP PMP vlastní dotazník pro ředitele škol. 

 Během října, listopadu a částečně prosince bude probíhat sběr dat. 

 V lednu 2018 by mělo proběhnout výsledné vyhodnocení a agregace dat.  

V rámci SC I proběhlo také samostatné dotazníkové šetření Libereckého kraje.  

 Respondenty byli ředitelé škol a další osoby odpovědné za realizaci pomoci ve školních 

zařízeních.  

 Šetření významnou měrou potvrdilo, že pomoc dětem v rámci školního a předškolního 

stravování má podstatně komplexnější vliv na dítě, než jen zajištění stravy. U většiny dětí se 

podle respondentů zlepšila účast na vzdělávání a začlenění dětí do kolektivu, patrné změny 

naopak nebyly většinou konstatovány v případě samotných školních výsledků, ty jsou však 

průsečíkem řady dalších faktorů a rovněž nelze očekávat markantní změny v rámci relativně 

krátkého průběhu projektu.  

 Partneři ze školních zařízení také velmi pozitivně hodnotili nejen spolupráci s realizátory 

z Libereckého kraje, ale i celkové nastavení OP PMP. 

 Prezentace Libereckého kraje s podrobnými informacemi je jednou z příloh tohoto Zápisu. 

Jednání pokračovalo prezentací z oblastí realizace projektu SC II a SC III Potravinová a materiální 

pomoc II (PoMPo II). 

 Detailní informace o projektu přinesli Mgr. Jiří Bradáč a Ing. Lenka Růžičková z odboru řízení 

projektů MPSV (35). 

 Novinky z průběhu realizace se týkaly zejména zajištění veřejné zakázky na dodavatele 

potravin pro příští rok a spuštění distribuce nových typů komodit, domácích potřeb 

a vybraného textilu. 

 Podrobné informace ze vstupu odboru 35 lze nalézt v prezentaci, která je rovněž přílohou 

této Zprávy. 

Diskuse: 

Z diskuse účastníků vyplynuly zejména tyto důležité výstupy: 
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 Je třeba „zvýraznit“ informaci o možnostech zapojení škol pro jejich ředitele. Zaslání e-mailu 

krajem nemusí být z praktických důvodů dostatečné a může hrozit, že zástupci školy 

informaci přehlédnou. Vhodné bude oslovení škol přes jejich zřizovatele. 

 V této souvislosti mohou zástupci krajů využít i osobní oslovení ředitelů na poradách, kterých 

se v jednotlivých ORP účastní. 

 Cesty informací někdy mohou vést obecně k dezinterpretacím, ŘO se v příštím kole na 

informovanost nejen zapojených subjektů a cílové skupiny, ale i dalších organizací zaměří 

detailněji. Prospěšnou roli zde může sehrát cílenější zapojení OSPOD. 

 Dotazník pro ředitele škol může pozitivně působit jako významný korektiv činnosti ŘO, bude 

třeba mu věnovat dostatečnou pozornost. 

 Při nastavování harmonogramu a procesů kolem realizace projektů SC I je třeba vzít na zřetel 

nejen sezónní zátěž ÚP a škol, ale také „životní cyklus rodiny“, která věnuje možnostem, jako 

je např. zapojení dětí do projektu, pozornost v průběhu roku s různou intenzitou.  

Závěr jednání: 

Na závěr jednání po skončení diskuse bylo konstatováno, že postup implementace OP PMP byl 

v rámci zasedání PS projednán bez zásadních připomínek k projednávaným dokumentům 

a implementaci programu. 

Datum příštího zasedání PS nebylo během jednání pevně stanoveno, členové a náhradníci budou 

o datu konání informováni s náležitým předstihem. 

Přílohy: 

1/ Prezentace ŘO OP PMP 

2/ Prezentace odb. 35 MPSV 

3/ Prezentace Libereckého kraje – výsledky dotazníkového šetření 

4/ Prezenční listina 

5/ Statut PS 

6/ Jednací řád PS 


